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Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har d. 12. december 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 357 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

Spørgsmål nr. 357: 

”Kan ministeren oplyse om udviklingen i de sidste 3-4 år i antallet af borgere, 

der henvises til botilbud, og kan ministeren redegøre for, om der er sket en 

tilsvarende stigning i antallet af sundhedsfaglige ansatte på botilbuddene?” 

Svar: 

På baggrund af Danmarks Statistiks register De Kommunale Serviceindikatorer kan 

antallet af voksne modtagere af botilbud i perioden 2015-2018 skønnes. Botilbud om-

fatter her midlertidige og længerevarende botilbud (servicelovens §§ 107-108) samt 

socialpædagogisk støtte (servicelovens § 85) i botilbudslignende tilbud (omfattet af § 

4, stk. 1, nr. 3, i lov om socialtilsyn), fx botilbud efter ABL § 105/115.  

Det bemærkes, at skønnet over modtagere af botilbud er baseret på indberetninger fra 

57 kommuner og opregnet til landsplan på baggrund af indbyggertal og bl.a. derfor er 

behæftet med usikkerhed. 

 
Tabel 1  

Voksne modtagere af botilbud, 2015-2018 

 
2015 2016 2017 2018 

Midlertidigt ophold 7.800 7.900 8.200 8.500 

Længerevarende ophold 5.800 5.600 5.300 5.200 

Socialpædagogisk støtte i botilbudslignende 
tilbud 

12.100 13.100 13.700 14.100 

Botilbud i alt 24.800 25.600 26.300 27.100 
 

 Anm.: Opgørelsen omfatter personer på 18 år eller derover, der indgår i befolkningsregisteret ultimo året. Opgjort som berørte 

personer i løbet af året afrundet til nærmeste 100. Den samme person kan i løbet af et år være registret som modtager af 

flere botilbudsydelser, hvorfor summen af rækkerne er større end antal personer på botilbud i alt. Baseret på indberetnin-

ger fra 57 kommuner, der har godkendt deres indberetninger til Danmarks Statistiks register De Kommunale Serviceindika-

torer. Tallene er opregnet til landsplan på baggrund af indbyggertal og er bl.a. derfor behæftet med usikkerhed. 

Kilde: Egne beregninger på Danmarks Statistiks registerdata. 

 

Stigningen i antallet af modtagere af botilbud fra 2015 til 2018 kan skyldes, at der er 

kommet flere udsatte voksne og mennesker med handicap, der har behov for et botil-

bud. Men stigningen kan også afspejle en styrket indsats fra kommunernes side samt 

arbejdet i regi af Social- og Indenrigsministeriets datastrategi med at forbedre kom-

munernes registreringspraksis. Det er i Aftale om kommunernes økonomi for 2020 
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mellem regeringen og KL aftalt at undersøge, hvad der ligger bag aktivitetsudviklingen 

på socialområdet. 

Ministeriet ligger ikke inde med opgørelser over uddannelsesbaggrunden blandt an-

satte på botilbud over tid. Det er dermed pt. ikke muligt at opgøre, hvorvidt der er sket 

en stigning i antallet af sundhedsfagligt personale på botilbuddene i perioden 2015-

2018. 

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål nr. S 464 af 18. december 2019 til Birgitte 

Klintskov Jerkel, vil regeringen i første halvår af 2020 igangsætte en afdækning af det 

specialiserede socialområde, hvor der skal ses på målgrupper og tilbud på området. 

Her vil det bl.a. være vigtigt at søge at belyse de kompetencer, der er på tilbuddene.  

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 

 

Bilag: 

Bilag 1: Svar på spørgsmål nr. S 464.  
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